9 КЛАСС                
Контрольная работа по английскому языку

СПЕЦИФИКАЦИЯ

контрольно-измерительных материалов для проведения итоговой контрольной работы по английскому языку для учащихся 9 класса.

Назначение контрольных измерительных материалов – данная работа проводится с целью оценки уровня сформированности предметных результатов у учащихся 9 классов по итогам освоения предметного содержания курса Английский язык.
Документы, определяющие содержание КИМ

КИМ итоговой контрольной работы разработаны в соответствии с ФГОС ООО, а также на основе примерной рабочей программы; авторской программы по Английскому языку для 6-9 классов (авторы Дули Д., Баранова К.).

Содержание и структура контрольной работы

Данная работа состоит из 2 разделов.

1) Грамматика – данные задания направлены на проверку правильного употребления грамматических структур.

2) Лексика – направлена на проверку правильного употребления лексических единиц.

Распределение заданий проверочной работы по содержанию и видам умений и навыков.

	№
	Части работы
	Число заданий
	Максимальный балл
	Тип задания

	1
	     Лексика

	7
	7
	Задание на соответствие

	2
	   Лексика
	8
	8
	Задание с кратким ответом

	3
	Грамматика
	        5
	5
	Задание с выбором  ответа

	4
	Грамматика
	        5
	5
	Задание с выбором  ответа

	5
	Грамматика
	        5
	5
	Задание с кратким ответом

	6
	Грамматика
	       4
	4
	Задание с развернутым ответом

	7
	Грамматика
	       10
	10
	Задание с выбором  ответа


Перечень элементов содержания, проверяемых в контрольной работе

	Номер задания
	Код раздела
	Код и наименование контролируемого умения (требования)

	1-2
	 4.8
     4.10
	Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи изученные многозначные лексические единицы, синонимы, антонимы, наиболее частотные фразовые глаголы, сокращения и аббревиатуры 
Распознавать и образовывать родственные слова с использованием аффиксации: – глаголы с помощью префиксов under-, over-, dis-, mis; – имена прилагательные с помощью суффиксов -able/-ible; – имена существительные с помощью отрицательных префиксов in-/im

	             3-7
	       2.3.1 

       2.3.4

      2.3.15

2.3.16

     2.3.18


	Распознавать и употреблять в речи различные коммуникативные типы предложений: утвердительные, вопросительные (общий, специальный, альтернативный, разделительный вопросы в Present, Future, Past Simple; Present Perfect, Past Perfect; Present Continuous, Past Continuous), отрицательные, побудительные (в утвердительной и отрицательной формах
 Распознавать и употреблять в речи предложения с начальным There + to be (There are a lot of trees in the park.)
Распознавать и использовать в речи глаголы в наиболее употребительных временны ́ х формах действительного залога: Present Simple, Future Simple и Past Simple, Present и Past Continuous, Present и Past Perfect

Распознавать и употреблять в речи глаголы в следующих формах страдательного залога: Present Simple Passive, Future Simple Passive, Past Simple Passive

Употреблять в речи модальные глаголы и их эквиваленты (may, can/be able to, must/have to/should; need, shall, could, might, would)


На выполнение работы  отводится 40 минут. Максимальное количество баллов- 44, 1 балл – один правильный ответ 

Система оценивания  работы в целом

	Уровень
	Тестовый балл
	Аттестационная отметка

	Низкий
	0-21
	«2»

	Базовый
	22-30
	«3»

	Повышенный
	31-39
	«4»

	Высокий
	40-44
	«5»


ИТОГОВАЯ КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА ПО АНГЛИЙСКОМУ ЯЗЫКУ 9 КЛАСС

Task 1. Match the words with the opposite meaning.
	1. moral

2. drinkable

3. to support

4. intense

5. to appear

6. similar

7. confident
	a) undrinkable

b) shy

c) quiet

d) to bully

e) contrary

f) to disappear

g) immoral




Task 2. Form the right part of speech.

1. The _______ of America was a great event of the 15th century.

2. Those who hurt other people must take some __________.

3. Nobody though that anything could happen to the Titanic. The ship was considered ______________

4. According to the __________ of human rights, all people are equal.

5. This is one of the most popular _________________of last year.

6. To be ________ means to respect other people’s values.

7. Everybody listened the president very ____________.

8. The _________ of the country tried to prevent the war.

DISCOVER, PUNISH, SINK,  DECLARE, ADVERTISE, PATIENCE,  ATTENTIVE, LEAD

Task 3. Put in THE in the sentences where necessary.
1) … Mississippi is the longest river in … Northern America.

2) … Fuji is an extinct volcano and the highest mountain of … Japanese Islands.

3) … UK consists of Great Britain and … Northern Ireland.

4) … Bahamas are a group of islands in … Atlantic Ocean.

5) One of the natural attractions in … Canada is … Lake Superior.

Task 4. Choose one of these modal verbs from the box to complete the sentences. There is one EXTRA verb.       can may should must could need

1. When I was a little girl, I ________ do acrobatic tricks, but now I can’t.

2. If there is not going to be any information about those passengers till tomorrow morning, we ______ call the police.

3. Conflicts _______ lead to bad relations.

4. We _____ have respect for other people.

5. Do you know that cats _____ see in the dark?

Task 5. Put the verbs into correct form in either ACTIVE or PASSIVE voice.
1. Jack __________ (change) his hair hairstyle! No one can recognize him!

2. Eccentric clothes and accessories _______ (not/allow) in schools and colleges.

3. We _______ (design) this car last year and it was a real breakthrough.

4. I don’t usually buy concert tickets. My brother _______ (do) it for me.

5. I went to the seaside on holiday. I was very much impressed as I _______ (never/be) to the sea before.

6. If I _______ you, I would tell her how much it meant to me.

Task 6. Rewrite the sentences using reported speech.
1. Charlie said: “I have never been to London”.

2. Tom asked Jane: “Will you marry me?”

3. The officer ordered: “Slow down!”

4. The man wondered: “Where is the bus stop?”

Task 7. Choose the most appropriate options to fill in the gaps.
I _______ (1) that emergency call nearly midnight. “My three kids ___________ (2) not at home yet,” - a worried male voice informed the emergency service. The man explained that his two sons, Allan, 15, and Johnny, 13, and their twelve-year-old cousin Jack _______ (3) for a bicycle ride and there was no sign of them yet. The man sounded very nervous, as he suspected that something ________ (4) to the boys. No doubt, they ________ (5) in trouble. The rescue party headed right there. The rescuers saw the boys soon. They _______ (6) down the hill. They were walking very slowly. Two of them were helping the third boy – his leg _______ (7) and he was screaming with pain. Later he told us that they had been practicing extreme cycling. Unfortunately, things like that ________ (8) quite often. I _______ (8) for the emergency center for more than five years and have seen lots of kids suffering from their extreme. They often ignore safety rules, and get injured or worse. They cannot realize that without a very careful preparation any extreme sport is a _______ (10) activity.

1. a) receive b) received c) have received d) had received

2. a) are b) was c) were d) had been

3. a) left b) was left c) have left d) had left

4. a) happened b) had happened c) is happening d) has happened

5. a) is b) was c) were d) are

6. a) move b) are moving c) had moved d) were moving

7. a) was broken b) has been broken c) is broken d) broke

8. a) happen b) are happening c) have happened d) will happen

9. a) work b) am working c) was working d) have been working

10. a) danger b) dangerous c) dangerously d) endangered

